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摘要 
 

 

受宏观经济持续高增长拉动，2007 年中国全社会物流总额达到 752283 亿元，同比增长 26.2%。根据

中国物流与采购联合会的预测，保守估计未来三年物流行业 CAGR 将达到 16%以上。 

 

2007 年，全国物流业增加值为 1. 7 万亿元，同比增长 20.3%，占全国服务业增加值的 17.6 %，占 GDP

的 6.9%。 

 

图：中国 2003-2007 年物流业增加值及其增长率情况   单位：百亿元，% 
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整理：水清木华研究中心 
 

2007 年，全国完成货物运输总量 225.3 亿吨，货物运输周转量 10.1 万亿吨公里，同比分别增长 10.7 

%和 11.8 %。在交通运输方式的分配上，2007 年水路运输占运输周转量中的 67.0%；铁路占运输周

转量中占 22.5%；公路占运输周转量中占 10.5%；民航占运输周转量中占 0.1%。 

 

本研究报告依据中国物流与采购协会、中国发展与改革委员会、物流行业协会、中国汽车物流网、

中国煤炭网、国家海关总署、国家信息中心和国家统计局等权威渠道数据，对物流行业现状、细分

市场、重点企业进行了分析，并预测了 2008 年物流行业的发展趋势。 
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图：2007 年中国各种交通运输方式所占运输周转量比例情况（单位：亿吨公里,%） 
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 China’s total value of logistics in 2007 reached CNY75.2282 trillion, up 26.2% year 

on year, boosted by continuous rapid growth in China’s economy. According to the 

conservative estimation by the China Federation of Logistics and Purchasing, 

China’s logistics industry is expected to have a compound annual growth rate of 

16 percent in the forthcoming three years. 

 
Abstract 
 

 

In 2007, the added value of China logistics industry was CNY1.7 trillion, up 20.3% 

year on year, accounting for 17.6% of the total of China service industry and 6.9% 

of China’s GDP. 

 
Added Value of China Logistics Industry and Its Growth Trend 

2003-2007 
(Unit: CNY10 billion CNY, %) 

 
Source: ResearchInChina 

 
In 2007, China’s total cargo transport volume was 22.53 billion tons and its 

turnover volume of freight transport was 10.1 trillion tons/kilometers, up 10.7% 

and 11.8% year on year respectively. As for the distribution by modes of 

transportation, water transportation occupied 67 percent of China’s turnover 

volume of freight transport, railway transportation 22.5 percent, road 
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transportation 10.5% and aviation transportation 0.1 percent.  

 

This report is based on the authoritative statistics from the China Federation of 

Logistics and Purchasing, the National Development and Reform Commission, the 

Logistics Association of China, the China Auto Logistics Association of CFIP, the 

General Administration of Customs, the State Information Center, and the 

National Bureau of Statistics. The report makes an in-depth analysis on the 

current situation, segmented markets and main companies of China’s logistics 

industry, and also makes the forecasts on the development trend of China’s 

logistics industry in 2008.        

 
Proportions to Total Turnover Volume by Modes of Transportation, 2007 

 
(Unit: 100 million tons/kilometer, %) 
 

 
Source: ResearchInChina 

 
 

1. China Logistics Industry Development and Its Forecast 

1.1 Development Environment of Logistics Industry 

1.1.1 A Stage of Economic Development 
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1.1.3 A Rapid Rise in Investment  

1.1.4 A Quick Growth in Industries with Big Demand for Logistics 

1.1.5 Government Policy Support  

1.2 China Logistics Industry Development and Its Forecast, 2007-2008 
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